

ကန့်သတ်

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၂၀)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၃.၉.၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၂)ဖြစ်ပါတယ်။ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်နန်းခင်ထားရီက အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ က အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ၊ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ အားလုံးပဲ ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ ကြပါစေ။ ကျွန်မကတော့ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီဖြစ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မတင်သွင်းမည့် အဆိုကတော့ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်းစာ ကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်မှာ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အထိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှာ အ.ထ. က(၂၇၂) ကျောင်း၊ အ.ထ.က(ခွဲ) ၁၉၀ ကျောင်း၊ အ.လ.က (၂၈၁) ကျောင်း၊ အ.လ.က(ခွဲ) ၃၄၀ ကျောင်း၊ မူလွန်(၇၉၃)ကျောင်း၊ အ.မ.က (၃၈၀၂)ကျောင်း၊ အ.မ.က(ခွဲ) ၇၀၁ ကျောင်း နှင့် အ.မ.က(တွဲ) ၁၂ ကျောင်း၊ စုစုပေါင်း (၆၃၉၁)ကျောင်းရှိတယ်ဆိုတာကို လူမှုရေးဝန်ကြီး ဌာနရဲ့ မှတ်တမ်းကနေ သိရှိရပါတယ်။

လေးစားရပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပညာရေးကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲ အဆင့်မြှင့်တင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပြီး တစ်ဘက်မှာလည်းပဲ စာကြည့်တိုက်ယဉ်ကျေးမှု ပြန်လည်ထွန်းကားလာစေရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်လျက် ရှိပါတယ်။ ကျောင်းစာကြည့်တိုက် များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ယခင်ရှိပြီးသော ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ပြန်လည်ရှင်သန် ဖွံ့ဖြိုးရန် ဆရာ/ ဆရာမနှင့် ကျောင်းသူ/ ကျောင်းသားများ အပါအဝင် ကျောင်းစာကြည့်တိုက် များကို အသုံးချလျက် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုးပြီး အသိပညာ၊ အတွေးအခေါ် ကောင်းမွန် လာစေရေးအတွက် ပညာရှာတတ်စေရန် ကျောင်းသားလူငယ်များ အားလပ်ချိန်ကို အကောင်းဆုံး အသုံးချတတ်စေရန်နှင့် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်အသုံးချခြင်းမှ တတ်သိပညာ

ကန့်သတ်

၂

ဖြင့် အေးချမ်းသာယာပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် ပါဝင်မည့် ပညာတတ်များပေါ်ပေါက်လာစေရန်ဟူသော ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ စာကြည့်တိုက်တစ်ခုဟာ ကျောင်းအဆောက်အအုံအတွင်းမှာ ရှိနေသော် ငြားလည်းပဲ ဆရာများနှင့် ကျောင်းသားများအတွက် ထိထိရောက်ရောက် အကျိုးရှိစွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှသာ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်လို့ ခေါ်ဆိုထိုက်ပေတယ်။ စာကြည့်တိုက် တစ်ခုဟာ ကျောင်းသူ/ ကျောင်းသားများအားထားရာ ပညာဗဟုသုတရှာမှီးရာ နေရာဖြစ်တဲ့ အားလျော်စွာ စာကြည့်တိုက်ကိုလဲ သော့ခတ်မထားရန် အရေးကြီးလှပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို အားသစ်လောင်းပြီး ခေတ်မီတဲ့ စာကြည့်တိုက်များဖြစ်လာစေရန် မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်အသင်းက ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ အာရှ ဖောင်ဒေးရှင်းအကူအညီနဲ့ ကနဦးရှေ့ပြေးစီမံချက် (Pilot Project) အဖြစ် အာရှဖောင်ဒေးရှင်း ရဲ့ရန်ပုံငွေဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ပေါ်မှာရှိတဲ့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (၂)ကျောင်းနှင့် မန္တလေးမြို့မှ (၁)ကျောင်း၊ စုစုပေါင်း(၃)ကျောင်းကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်(၃)ကျောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ စာကြည့်တိုက်(၄)ကျောင်း စုစုပေါင်း ကျောင်းစာကြည့်တိုက် (၁၀)ကျောင်းကို အာရှဖောင်ဒေးရှင်း အကူအညီဖြင့် အားသစ်လောင်း မြှင့်တင်ပေးခဲ့ပါတယ်။

လေးစားရပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ၂၀၁၇- ၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်မှာ နိုင်ငံတော်အစိုးရရဲ့ အားပေးပံ့ပိုးမှု ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်အသင်းတို့က ပူးပေါင်းပြီး တော့ ကျောင်းစာကြည့်တိုက် (၁၀)ကျောင်း၊ ၂၀၁၈- ၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်မှာ ကျောင်း စာကြည့်တိုက် (၅၀)၊ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ပညာသင်နှစ်မှာ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်(၁၀၀)အတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ရှမ်းရှေ့မှာ(၂) ကျောင်း၊ ရှမ်းတောင်မှာ (၂) ကျောင်းနှင့် ရှမ်းမြောက်မှာဆိုလျှင် မူဆယ်မြို့နယ် မိုင်းပေါ် အ.ထ.ကနှင့် သိန္နီမြို့ အ.ထ.က (၁)မှာ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်(၂)ကျောင်းကို ဖွင့်လှစ်ပေး နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်မှာ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း (၆၃၉၁)ကျောင်းရှိတဲ့ အနက် ပညာသင်နှစ်(၁)နှစ်မှာ ကျောင်းစာကြည့်တိုက် (၆)ကျောင်းကိုသာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့

ကန့်သတ်

တာကို ထောက်ရှုခြင်းအားဖြင့် ၀.၀၉ % သာ လွှမ်းခြုံသည်ကို မီးမောင်းထိုးပြလိုပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ ထောက်ပံ့သည်ကတစ်ပိုင်း၊ မိမိတို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အနေနှင့်လည်း “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ် အလိုက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်” အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၁၆ အရ လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို ထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် တင်ပြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းလင်းမြတ်၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ဝန်ကြီးချုပ်၊ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလင်းမြတ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၏ “ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို လေးလေးနက်နက်ထောက်ခံအပ် ပါကြောင်း တင်ပြပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်းဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။ (သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/ မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။ လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့်သူ ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ တင်သွင်း တဲ့အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကသဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်နန်းခင်ထားရီက တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်(သောကြာနေ့)မှာ ဆွေးနွေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးမဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါမှာ ဒီကနေ့ ညနေ(၅)နာရီ နောက်ဆုံးထားပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၂၀)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၄.၉.၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၁၃)ဖြစ်ပါတယ်။ ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ၊ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)၏ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန် ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း”အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၂)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်းပေးထား ပါတယ်။ ပထမဦးစွာ တပ်မတော်သား ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်ကြီး သက်ဦးစံ က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဗိုလ်ကြီး သက်ဦးစံ၊ တပ်မတော်သားပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်။ အားလုံး ပဲ မင်္ဂလာပါခင်ဗျား။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံပါစေကြောင်း ဦးစွာဆုတောင်းမေတ္တာပို့သ ဂါရဝပြုအပ် ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ တပ်မတော်သား ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်ကြီး သက်ဦးစံ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ၊ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)၏ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်း စာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့်

ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုအား ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည်ဆိုရာမှာ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ၏ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ၊ ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာဆိုင်ရာ အသိပညာဗဟုသုတ ကြွယ်ဝမှုများ အတတ်ပညာ၊ ကျွမ်းကျင်မှုများ၊ လေ့လာအားထုတ်မှုများနှင့် တီထွင်ကြံဆမှု များအပေါ် များစွာမူတည်နေပါတယ်။ တိုးတက်သော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် တည်ထောင် ပုံဖော်ရန် အခြေခံအုတ်မြစ်မှာ မှန်ကန်ကောင်းမွန်သည့် ပညာရေးစနစ်နှင့် ပညာရတနာ သိုက်ဖြစ်သော စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးရှင်သန်ရေးဖြစ်ပါတယ်။ နောင်အနာဂတ် ခေါင်းဆောင်များဖြစ်လာမည့် လူငယ်များသည် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာ သန်စွမ်းပြီး ဖွံ့ဖြိုးရင့်ကျက်သော နိုင်ငံသားများ ဖြစ်လာစေရေး ပြုစုပျိုးထောင်ပေးသွားရန် အထူးပင်လိုအပ်လှပါတယ်။

ယနေ့ မြန်မာနိုင်ငံသည် ပညာရေးကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲ အဆင့်မြှင့်တင်ရန် ကြိုးပမ်း လျက်ရှိပြီး တစ်ဖက်တွင်လည်း စာကြည့်တိုက်ယဉ်ကျေးမှု ပြန်လည်ထွန်းကားလာစေရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်လျက်ရှိတာကို တွေ့ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက် အသင်းအနေဖြင့်လည်း စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ စာဖတ်ဝါသနာ၊ စာဖတ် အလေ့အထ တိုးတက်မြှင့်မားရေးနှင့် တိုးတက်ခေတ်မီသော စာကြည့်တိုက် နည်းပညာများ ပြန့်ပွားရေးအတွက် အာရှဖောင်ဒေးရှင်းအပါအဝင် ပြည်တွင်း/ ပြည်ပအသင်းအဖွဲ့များ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဆရာ/ ဆရာမများ၊ မိဘဆရာအသင်း များ၊ ပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ အောင်မြင်မှုရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နေတာကိုလည်း သိရှိကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ထိရောက်သော ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များသည် ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူများ၏ သင်ယူမှုရလဒ်၊ အရည်အသွေးများကို ကောင်းစွာအဆင့်မြှင့်တင်ပေးနိုင် ပါတယ်။ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များသည် တစ်သက်တာပညာသင်ကြားရေးကို သတင်း အချက်အလက်နှင့် စာတတ်မြောက်ရေးတို့အတွက် ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ထားသော ကျောင်း သင်ခန်းစာများမှတစ်ဆင့် အထောက်အကူပေးပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ သည် ဝေဖန်စဉ်းစားတွေးခေါ်နိုင်မှု၊ တီထွင်ဖန်တီးနိုင်မှု၊ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ၎င်း၏ ပုံစံ မျိုးစုံ ဆက်စပ်မှု၊ အရည်အသွေးမြင့်မားသည့် သင်ကြားမှုနှင့် ပညာရေးဆိုင်ရာ အမြင့်မားဆုံး

စွမ်းဆောင်မှုရရှိစေရန်အတွက် ပညာရေးစနစ်အသစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အရေးကြီးသော အခန်းကဏ္ဍတစ်ရပ်အဖြစ် ပါဝင်နေပါတယ်။ မြန်မာ့ပညာရေးစနစ်သည် ယခင်က မိဘ/ ဆရာဗဟိုပြု သင်ကြားရေးစနစ်ဖြစ်ခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ ကျောင်းသား ဗဟိုပြုသင်ကြားရေးအဖြစ် ပြောင်းလဲကျင့်သုံးလာသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှု၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယ စိုက်ထုတ်မှုများသည် မလွဲမသွေများစွာ လိုအပ်လာတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ သင်ကြားမှုများ၏ အထောက်အကူပြုဖြစ်သော အချက်အလက်များ ရှာဖွေစုဆောင်းရရှိရေး အတွက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးတကြီးလိုအပ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များသည် ပညာသင်ကြားရေးကဏ္ဍအတွက် အရေးပါရုံ သာမက ကျောင်း၏ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်နှင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများကိုလည်း များစွာ အထောက်အကူပြုနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသင်ခန်းစာများအတွက်သာမက အခြားသော သုတ၊ ရသ အသိပညာများ၊ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ အထွေထွေဗဟုသုတများ၊ ပညာရပ်အမျိုးမျိုး တို့အတွက်လည်း ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များသည် မြန်မာမှုနယ်ပယ်တွင် ခေတ်အဆက်ဆက် သွန်သင် လေ့ရှိတဲ့ ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးစေမှုမှာ ပဓာနကျစွာ ပါဝင်လျက်ရှိပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဉာဏ ဗလနှင့် စာရိတ္တဗလတို့ကို တိုးပွားစေသည့်အလျောက် နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေး အတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေမယ်လို့ ယုံကြည်မိပါတယ်။ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန်မှာ စာကြည့်တိုက်ရပ်တည်မှု အခြေခံမူဖြစ်သည့် စာအုပ်၊ အဆောက်အဦ၊ ဦးနှောက် (Book, Building, Brain) ဟူသော “B” သုံးလုံးလိုအပ်ချက်အပြင် စေတနာ၊ စည်းကမ်း၊ (Power Book) ခေါ် စက်ယန္တရားစာအုပ်များပါ ခေတ်နှင့်အညီ လိုအပ်နေမည် ဖြစ်ပါတယ်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံတကာ စာကြည့်တိုက် ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် (Read, learn, Connect) ဆိုသည့်အတိုင်း စာကြည့်တိုက်သုံးစွဲသူ ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူများ စာဖတ် သင်ကြားရုံသာမက စာကြည့်တိုက်များနှင့် ဆက်သွယ်ကာ ပညာဗဟုသုတ တိုးပွားအောင် လေ့လာနေကြဖို့ လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ထို့ကြောင့် “ပညာရှာသူ တို့ဝိုင်းကူ” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း စာကြည့်တိုက် ဖြစ်ထွန်းတိုးတက်စေရေးအတွက် မွန်မြတ်သော စိတ်ထားနှင့် အင်အားရှိသမျှ ရေရှည်

စီမံချက်ချမှတ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူများ အသိပညာ၊ ဗဟုသုတ တိုးပွား စေနိုင်ပါသဖြင့် သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ တင်သွင်းသော “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက် ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုအား လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။ အားလုံး ကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး မိုင်းခတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)က ဦးစိုင်းဝန်းဆမ်က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းဝန်းဆမ်၊ မိုင်းခတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** အားလုံးမင်္ဂလာပါ။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ရှမ်း ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများအားလုံး စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ရှေးဦးစွာနှုတ်ခွန်း ဆက်သဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ မိုင်းခတ်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းဝန်းဆမ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ၏အဆိုဖြစ်သော “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက် ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်း ကြောင်း ” အဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားရပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ အဆိုရှင် တင်သွင်းသွားသည့်အတိုင်း ယခုအချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံသည် ပညာရေးကိုပြုပြင်ပြောင်းလဲအဆင့်မြှင့်တင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ တစ်ဖက်မှာလည်း စာကြည့်တိုက်ယဉ်ကျေးမှု ပြန်လည် ထွန်းကားလာစေရန်နှင့် အရည်အသွေးပြည့်သော စာကြည့်တိုက်များ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးနှင့် ၎င်းစာကြည့်တိုက်များကို ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ရန်လည်း အထူးဂရုစိုက်ဆောင်ရွက်ပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်သည်

ကျောင်းသူ /ကျောင်းသားများအတွက် တစ်နေရာတည်းနှင့် သင်ယူခြင်း၊ မှတ်သားခြင်း၊ ဗဟု သုတရစေခြင်း၊ အတွေးအခေါ်အမျှော်အမြင်တိုးပွားစေခြင်း၊ အသိဉာဏ်ကြွယ်ဝလာစေခြင်း စသည့်အချက်များကို ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်သည့် အဓိက အစိတ်အပိုင်းနေရာပင်ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ဆုံးပေါ်ဆန်းသစ် သော နည်းပညာနှင့် အခမဲ့အသုံးပြုနိုင်သော အရင်းအမြစ်များကို ကျောင်းသူ/ ကျောင်းသား များအား လက်လှမ်းမီစေလိုပါတယ်။

အသိပညာရရန်နှင့် ဦးနှောက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် ကျောင်းသူ/ ကျောင်းသားများ လက်လှမ်းမီရလောက်အောင် လွယ်ကူမှုရှိသည့် ပညာရှာမှီးရာ အရပ် သည် စာကြည့်တိုက်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ကျောင်းသူ / ကျောင်းသားများ လွတ်လွတ်လပ်လပ် ပညာ ဗဟုသုတရှာမှီးနိုင်သည့် နေရာသည် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များပင် ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ စာကြည့်တိုက်အမျိုးမျိုးရှိကြောင်း လေ့လာသိရှိရပါတယ်။ အမျိုးသား စာကြည့်တိုက်၊ တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်၊ အထူးစာကြည့်တိုက်၊ နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက်၊ ရည်ညွှန်းစာစာကြည့်တိုက်၊ အများပြည်သူစာကြည့်တိုက်နှင့် ကျေးလက်စာကြည့်တိုက်ဟူ၍ စာကြည့်တိုက်အမျိုးမျိုးလည်းရှိကြောင်း သိရှိရပါတယ်။

ဒါကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း များအား ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို ဒီထက်မက တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ် ပေးနိုင်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်သော စာကြည့်တိုက်များ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်အတွက် စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရန် အထူးလိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်း စာကြည့်တိုက်များ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ပေးပါက ကျောင်းသူ / ကျောင်းသားများအတွက် အကျိုးရှိသော လုပ်ငန်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။ နောင်တစ်ချိန်မှာ နိုင်ငံတော်အတွက် အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ ပညာတတ်လူငယ်များ များစွာပေါ်ထွန်းလာမှာ ဖြစ်သည့်အတွက် သိန္နီမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ တင်သွင်းသော “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်း စာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။



အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ် ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အဆိုကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးက အသီးသီးထောက်ခံဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ယခု ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၂၅၊ နည်းဥပဒေခွဲ (င)အရ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်း ဝင်က ဆွေးနွေးပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာမျိုးထွန်း၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ ဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ သိန္နီမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရှိရဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်နှစ်အလိုက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံချက် ရေးဆွဲပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (၂၉၄) ကျောင်း၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ) (၂၀၄)ကျောင်း၊ အခြေခံပညာ အလယ်တန်း ကျောင်း (၂၉၇)ကျောင်း၊ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ) (၃၉၁) ကျောင်း၊ မူလတန်းလွန် ကျောင်း (၈၅၅)ကျောင်း၊ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း (၃၇၅၀) ကျောင်း၊ အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း(ခွဲ) (၆၅၉) ကျောင်းနှင့် တွဲဖက်အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း(၁၀)ကျောင်း၊ စုစုပေါင်း စာသင်ကျောင်း(၆၄၆၀)ကျောင်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိ ပါတယ်။

အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် သင်ကြားသင်ယူမှု ထိရောက် အောင်မြင်ရေးအတွက် ဆရာ/ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ လေ့လာဆည်းပူးနိုင်ရန် စာကြည့်တိုက် များကို ပညာရေးမြှင့်တင်မှုအစီစဉ်အရ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပါသည်။ တချို့ကျောင်းများတွင် သီးသန့် အဆောက်အဦဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားရှိခြင်း၊ တချို့ကျောင်းများ အခန်းတစ်ခန်းတွင် ဖွင့်လှစ်ထား ရှိခြင်း စသည့်အခြေအနေအမျိုးမျိုး ရှိပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)တွင် (၆၇၃)ကျောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)တွင် (၁၂၈၃) ကျောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)တွင် (၄၉၇)ကျောင်း၊ စုစုပေါင်း ကျောင်းပေါင်း (၂၄၅၃) ကျောင်း၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက် ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး ကျန်ကျောင်းများတွင်လည်း တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စာအုပ်စင်များထားရှိ၍ စာကြည့်တိုက်တွေကို ဖွင့်လှစ်ထားရှိပါတယ်။

ကျောင်းစာကြည့်တိုက် ဖွင့်လှစ်ထားရှိခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ-

- (က) ကျောင်းသားများ၊ ဆရာများ သင်ကြားသင်ယူမှုတွင် အထောက်အကူပြုစေရန်၊
- (ခ) စာကြည့်တိုက် အသုံးပြု၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ကာ ပညာဗဟုသုတ ရှားမှီးသော အလေ့အထရရှိစေရန်၊
- (ဂ) ဆရာနှင့် ကျောင်းသားများသည် ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ် သက်သက်သာ မဟုတ်ဘဲ ဆက်နွယ်နေသည့် အကြောင်းအရာများကိုပါ ကျယ်ဝန်းစွာ လေ့လာနိုင်ရန်၊
- (ဃ) စာပေဘာသာရပ်များ အတွက်သာမဟုတ်ဘဲ (စာစီစာကုံး၊ ပန်းချီ၊ ဟောပြောပွဲ၊ အားကစား၊ နိုင်ငံတကာစာပေ၊ အနုပညာပြိုင်ပွဲစသည်) တို့အတွက်ပါ အထောက် အကူပြုနိုင်ရန်၊
- (င) ယခုအခါ e-Libray တွင် ပုံနှိပ်စာအုပ်များ သာမက cassette, T.V, computer တို့ကို အသုံးပြု၍ ကျောင်းသင်ခန်းစာ၊ Dictionary ၊ ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ်များကို ရှာဖွေလေ့လာနိုင်ရန်၊
- (စ) ကျောင်းသားများ အားလပ်ချိန်ကို စည်းကမ်းတကျ မှန်ကန်စွာအသုံးချ တတ်ရန်၊
- (ဆ) ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ရသစာပေခံစားမှု အလေ့အထရရှိစေရန်၊
- (ဇ) ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် စာကြည့်တိုက်မှတစ်ဆင့် အမျိုးသား ယဉ်ကျေးမှု မြတ်နိုးစေရန်နှင့် အမျိုးသားဇာတိမာန် ထက်သန်စေရန်၊
- (ဈ) ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ စာရိတ္တမြင့်မားစေရန် ဆိုပြီးတော့ ရည်ရွယ်ချက်တွေ ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။

ကန့်သတ်

၁၁

ကျောင်းအားလုံးတွင် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်ကော်မတီကို အောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ် -

- (က) ကျောင်းအုပ်ကြီး ဥက္ကဋ္ဌ
- (ခ) အတန်းမှူးများ အဖွဲ့ဝင်
- (ဂ) ဘာသာရပ်မှူးများ အဖွဲ့ဝင်
- (ဃ) ကျောင်းကောင်စီအတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင်
- (င) မိဘဆရာအတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင်
- (စ) စိတ်ပါဝင်စားသူ စာကြည့်တိုက်တာဝန်ခံဆရာ၊ ဆရာမ အတွင်းရေးမှူး
- (ဆ) အခြားသင့်လျော်သူ ဆရာ၊ ဆရာမ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး

ဆိုပြီးတော့ ကော်မတီဖွဲ့ထားပါတယ်။

ကော်မတီမှ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်း လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် စာအုပ်များ စုဆောင်းခြင်း၊ ရန်ပုံငွေရှာဖွေခြင်း၊ ကျောင်းသားများ စာဖတ်ချင်စိတ်ရှိအောင် စည်းရုံးခြင်း၊ စာအုပ်များ ငှားရမ်းခြင်းဖြင့် လုပ်ငန်းရှင်သန်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်အသင်းမှ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည့် စံပြ စာကြည့်တိုက်အနေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)တွင် (၂)ကျောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) တွင် (၂)ကျောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)တွင် (၂)ကျောင်း၊ စုစုပေါင်း စာသင်ကျောင်း(၆) ကျောင်းသည် စံပြစာကြည့်တိုက်အနေဖြင့်သာ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပါတယ်။ ၎င်း(၆)ကျောင်းကို နမူနာယူပြီး အခြေခံပညာကျောင်းအားလုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော ကျောင်းစာကြည့်တိုက် လုပ်ငန်း ပိုမိုရှင်သန်အောင် လုပ်ငန်းပိုမိုလည်ပတ်နိုင်အောင် လက်ရှိ စာကြည့်တိုက်ဦးရေထက် ပိုမိုများပြားလာအောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဇယား(၂)တွင်ပါရှိသော လူမှုရေးကဏ္ဍတွင် တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်က ပြတိုက်နှင့် စာကြည့်တိုက်များကို စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်ရှိသော်လည်း အခြေခံပညာကျောင်းများမှ စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများအတွက် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သော ရန်ပုံငွေများကို အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်မှ နှစ်စဉ် ပြည်ထောင်စု ဘတ်ဂျက်မှ

ခွဲဝေချထားပေးလျက်ရှိပါတယ်။ လက်ရှိ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် အခြေခံ ပညာကျောင်းများတွင် စာကြည့်တိုက်များ တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် (၄၀)ပေ၊ (၃၀)ပေ စာကြည့်တိုက်အတွက် (၁၅)ကျောင်း၊ (၆၀)ပေ၊ (၃၀)ပေ စာကြည့်တိုက်အတွက် (၇)ကျောင်း၊ စုစုပေါင်း စာသင်ကျောင်း (၂၂)ကျောင်းမှာ စာကြည့်တိုက် ဆောက်လုပ်ရန် ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၅၈၆.၆၂ သန်း လျာထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးရဲ့အဆိုဟာ ကျောင်း စာကြည့်တိုက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တိုက်တွန်းတဲ့အဆိုဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ညှိနှိုင်းပြီး ရန်ပုံငွေပိုမိုရရှိရေး အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အဆိုကို အတည်ပြုသင့်ပါ ကြောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြ အပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က ဒီအဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူတဲ့အတွက် သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ တင်သွင်းသောအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ အဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါ သလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူတဲ့အတွက် အဆိုကို အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါတယ်။